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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS ze 22. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 15. 2. 2021 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Martin Dlouhý, Marta Gellová 

                                               Jakob Hurrle, Jan Martínek, Tereza Nislerová 

Omluveni:  Radek Lacko, Petr Fifka, Jakub Stárek, Vít Šimral 

Jednání řídil: Jaromír Beránek, místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jaromír Beránek přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
v 15:00 hod.  

Místopředseda výboru Jaromír Beránek navrhuje na ověřovatele zápisu Jakoba Hurrleho.  

Hlasování: pro:  7 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen Jakob Hurrle. 

Bod 1: Úvod 

Místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jaromír Beránek přechází k programu jednání 
a navrhuje o něm hlasovat v této podobě: 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 
3. Tisk R-39091 ke schválení projektů v rámci 56. výzvy OP PPR ČR  
4. Tisk R-39265 ke schválení projektů v rámci 44. výzvy OP PPR ČR 
5. Tisk R-37788 ke schválení projektů v rámci 43. výzvy OP PPR ČR 
6. Tisk R-39079 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2021 
7. Informace o aktuálním stavu voucherových programů 
8. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  7 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha- pól růstu ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky 
jednání s materiálem, který je pravidelně předkládán na jednání Výboru pro evropské záležitosti 
ZHMP. Jedná se o stručnou informaci o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu 
Praha- pól růstu ČR. Karel Andrle uvádí, že materiál shrnuje jednu nově vyhlášenou výzvu č. 60. 
Jedná se o poslední výzvu v prioritní ose 1, která řeší inovační poptávku veřejného sektoru tzv. 
inovační partnerství o alokaci ve výši 250 mil. Kč. Tato výzva již byla vyhlášena začátkem února -  
materiál poskytuje informaci ke konci ledna, proto je uvedena ještě mezi plánovanými výzvami. Zájem 
žadatelů je velký a předpokládá se, že se výzva naplní. Souběžně máme vyhlášené čtyři výzvy o 
celkové souhrnné alokaci 790 mil. Kč. Vyhlášené výzvy jsou napříč prioritními osami, jako je 
modernizace tříd, navyšování kapacit předškolního vzdělávání, výzva na sociální oblast, investiční 
výzva, výzva na úspory ve veřejné dopravě. Jedná se o poslední výzvy z operačního programu. 
V příloze je uvedena tabulka i s vyznačenými změnami, které nastaly. Změny spočívají v tom, že se 
zvedly alokace vyhodnocených projektů, případně počty nově podpořených projektů. V současné době 
je zpracována revize operačního programu, která je předložena Monitorovacímu výboru Operačního 
programu Praha – pól růstu ČR. Spočívá v přesunech finančních prostředků uvnitř prioritní osy 1, ale i 
mezi prioritní osou 1 a prioritní osou 2 tak, abychom optimalizovali čerpání a v rámci posledních 
výzev dočerpali zbývající prostředky. Evropská komise s návrhem revize souhlasí. Nyní probíhá 
hlasování Monitorovacího výboru Operačního programu Praha – pól růstu ČR.   

Diskuze: Do diskuze se přihlásil místopředseda výboru Jaromír Beránek s dotazem, do kdy jsou výzvy 
vyhlášeny a kdy můžeme očekávat další informace. Karel Andrle uvádí, že některé výzvy jsou již delší 
dobu vyhlášeny – např. výzva na energetické úspory je vyhlášena do konce ledna 2022. Nyní jsme 
v jednání s Dopravním podnikem ohledně předložení dalších projektů. Stávající projekty jsou 
předloženy za 200 mil. Kč, výzva je ve výši 280 mil. Kč. Dopravní podnik je připraven předložit další 
projekty za zhruba 300 mil. Kč. Pokud budou volné finanční prostředky, bude tato výzva navýšena. 
Jedná se nejméně o pokrytou prioritní osu, doplňuje místopředseda výboru Jaromír Beránek. Změna 
však nastane po schválení projektů na preferenční opatření a projektů elektrifikace některých linek 
městské hromadné dopravy, čerpání tak výrazně naroste. Některé projekty jsou v řádu vyšších stovek 
milionu korun a tím se výrazně zlepší čerpání. Další výzva na sociální oblast je vyhlášena do června 
2021 v prioritní ose 3. Obě dvě školské výzvy končí zhruba za měsíc. Uvedeno v tabulce viz příloha.  

Poslední dotaz místopředsedy výboru Jaromíra Beránka ohledně upřesnění výzvy, kterou bychom měli 
vyhlašovat v průběhu února na inovační poptávku veřejného sektoru. Zda je stanoven deadline, do kdy 
poběží výzva. Karel Andrle uvádí, že výzva je vyhlášena do konce května 2021.  

  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR 

Hlasování:  pro:   7 proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-39091 ke schválení projektu v rámci 56. výzvy OP PPR ČR  
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Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 
seznamuje s 56. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Jedná se o výzvu, která předchází 
nově vyhlášené výzvě č. 60 na inovační partnerství. Výzva č. 56 řeší to samé, v rámci ní nyní 
schvalujeme jeden projekt na inovační partnerství za 15 mil. Kč. Žadatelem je HMP - odbor kultury a 
cestovního ruchu, který v případě podpory prostřednictvím Prague City Tourism bude realizovat 
projekt s názvem Vizitis, invativní řešení managementu udržitelného cestovního ruchu v hlavním 
městě Praze. Popis projektu je v podkladech, které byly zaslány.  

Diskuze: Místopředseda výboru Jaromír Beránek doplňuje bližší informaci z tisku. Jedná se o 
vytvoření webové a mobilní aplikace na bází otevřené architektury, která zajistí modulární 
škálovatelný systém a bude integrováno větší množství datových zdrojů. Cílem je nabídnout 
management udržitelného cestovního ruchu pro primární i sekundární skupiny. Nabídnout nové 
produkty pro koncové uživatele z řad turistů, občanů i místní komunity.   

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektu v rámci 56. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 

Bod 4: Tisk R-39265 ke schválení projektu v rámci 44. výzvy OP PPR ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 
seznamuje s 44. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Projekty 44 výzvy řeší větší 
zasmluvnění v rámci prioritní osy 2. Jedná se o jeden projekt na rozšíření Strakonické ulice za účelem 
vzniku preferenčního opatření v dopravě. Preferenční opatření již bylo řešeno na minulém výboru, kde 
se někteří členové zdrželi hlasování z důvodu, že se některé stávající komunikace přeznačovaly / 
vymezoval se jízdní pruh jako preferenční pro hromadou dopravu. V tomto případě se však nejedná o 
zábor stávajících komunikací za tímto účelem, ale o vznik nové komunikace. Vybudování nové silnice 
bude řešit to, aby autobusy mohly rychleji projekt inkriminovaným úsekem. Jedná se o 2,7 km úseku. 
Podrobnější popis jednotlivých úseků je uveden opět v materiálu. Projekt předkládá MHMP 
prostřednictvím odboru dopravy a celková alokace je ve výši 380 mil. Kč. Vzhledem k přesunu 
finančních prostředků v rámci operačního programu, bude proplacena velká část nákladů, které jsou 
s tímto rozšířením spojené. Jedná se tedy o velký infrastrukturní projekt s cílem vybudovat 
komunikaci. Velmi pozitivní je stav projektu, neboť jsou zde již připravena všechna potřebná 
povolení. Významně tak pomůže k plnění indikátoru vytvořit celkem 12 km těchto preferenčních 
opatření po dobu realizace programu. Těchto 2,7 km tedy doplní předchozí projekty. Operační 
program se tak významně blíží k cílové hodnotě, kterou musí splnit.   

Diskuze: Pan místopředseda Jaromír Beránek děkuje za představení materiálu. Domnívá se, že se 
najde jednomyslná shoda. Nedochází zde k žádnému záboru stávající komunikace. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektu v rámci 44. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu 

Hlasování:  pro:  6 proti:  0 zdržel se:  1 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 5: Tisk R-37788 ke schválení projektů v rámci 43. výzvy OP PPR ČR 
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Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 
seznamuje se 43. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Jedná se o dva projekty, které se 
mírně liší. Jeden z projektů je o alokaci 306 mil. Kč, který řeší nákup 15 ks bateriových trolejbusů, 
které by měly pokrýt linku 140. Žadatelem je Dopravní podnik hl. m. Prahy. U obou projektů 
neprobíhalo tzv. věcné hodnocení, ale pouze formální hodnocení. Původně tato aktivita nebyla 
zahrnuta v operačním programu, ale podařilo se ji do programu zařadit a přesunout prostředky, které se 
jinak nečerpaly. V návaznosti na tuto skutečnost bylo tedy dojednáno s Evropskou komisí, že se 
nebude provádět věcné hodnocení. Od začátku bylo zřejmé, že bude probíhat nákup prostřednictvím 
výběrového řízení na uvedený počet autobusů. Projekty byly zpracovány dobře a formálním 
hodnocením prošly. U druhého projektu se jedná o nákup 14 ks elektrobusů za 245 mil. Kč. V součtu 
se tedy jedná o dva projekty ve výši podpory celkem za 516 mil. Kč. Jako v předchozím případě nebyl 
dostatek finančních prostředků na pokrytí nákladů, avšak v návaznosti na vývoj implementace 
programu se podařilo uspořené prostředky přesunout na tuto aktivitu. V jednom z projektů je již 
vysoutěžený dodavatel na nákup autobusů a u druhého projektu bude teprve vyhlášeno výběrové 
řízení. Dodány by měly být na konci tohoto roku a u druhého projektu v průběhu příštího roku.  

Diskuze: Do diskuze vstupuje místopředseda Jaromír Beránek, který upozorňuje, že ve stejné věci již 
byl schvalován na RHMP tisk, který řeší celou koncepci dopravní obslužnosti pomocí nízkoemisních 
autobusů, parciálních trolejbusů či pomocí čistých elektrobusů. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 43. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  

 
 
Bod 6: Tisk R-39079 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR 
v roce 2021 
Místopředseda Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který uvádí, že se jedná o technický 
formální tisk řešící rozpočtové úpravy tak, aby již schváleným projektům byly poskytnuty jednotlivé 
splátky dotací. V materiálu je přehled všech rozpočtových opatření. Jedná se pouze o příspěvkové 
organizace HMP, pro něž musí tato rozpočtová opatření schvalovat ZHMP. Jedná se primárně o 
školské projekty, ale i o modernizaci vzduchotechnických zařízení ve stanici metra a dalších.   

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z Operačního programu Praha – pól růstu ČR a doporučuje ZHMP 
schválit příslušný tisk 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 7: Informace o aktuálním stavu voucherových programů 
Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo panu řediteli projektového řízení Vojtěchu 
Žabkovi. Pan ředitel uvádí, že pro úplnost bude promítnut materiál. V popisovaném materiálu se jedná 
o dva voucherové programy - inovační projekty a specializované projekty. V inovačních projektech 
bylo podepsáno celkem 160 smluv za necelých 84 mil. Kč. Aktuálně je stále v realizaci 106 projektů 
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za necelých 61 mil. Kč, přičemž byla schválena žádost o platbu, nebo už bylo proplaceno 33 projektů 
za necelých 12 mil. Kč. Dále 21 projektů bylo zamítnuto, nebo nebyly realizovány. Predikce v čerpání, 
se kterou je pracováno je necelých 60 mil. Kč, přičemž administrativní náklady jsou odhadem ve výši 
33 mil. Kč. Celkem tedy k vrácení dotace vychází zhruba 51 mil. Kč. Dofinancování administrativních 
nákladů z HMP je tak ve výši zhruba 17 mil. Kč nad rámec projektu. Specializované vouchery jsou 
z pohledu čerpání úspěšnější. Je zde celkem 591 smluv podepsaných za 218 mil. Kč, z čehož je 
v realizaci 335 projektů. Predikce v čerpání vychází lépe v poměru 80/20, kdy na rozdělené vouchery 
by mělo být necelých 196 mil. Kč a administrativní náklady ve výši necelých 49 mil. Kč. Vrácení 
dotace dle predikce se očekává ve výši cca 55 mil. Kč. Nebude zde dofinancování nad rámec projektu.  

Diskuze: Do diskuze vstupuje paní Tereza Nislerová a děkuje za prezentaci, avšak s dotazem ohledně 
dofinancování ve výši zhruba 17 mil. Kč a vyvození nějaké politické odpovědnosti. Pan ředitel 
Vojtěch Žabka sděluje, že není schopen sdělit, zda lze vyvodit nějakou politickou odpovědnost. Od 
počátku byl program chybně nastaven. Dále z důvodu pandemie Covid-19 se výrazně znemožnilo 
čerpání tohoto programu, kde se několik projektů prodloužilo a část projektů nebyla realizována jako 
např. v oblasti zahraničních výstav, veletrhů atd. Původní alokace byla téměř 600 mil. Kč a byla 
opravdu příliš veliká, město s ní nemělo zkušenosti. Výbor v našem složení se od začátku snažil 
problém řešit, ale i prostředky dočerpat. Další škody nevzniknou, protože se tým snaží eliminovat 
negativní dopady, způsobené externím hodnocením projektů. Firma Grand Help nebyla schopna 
podávat výsledky v požadovaném čase a potřebné kvalitě. Místopředseda výboru Jaromír Beránek 
požádal hosta Redu Ifraha o doplnění k trestnímu oznámení ve vztahu k citovanému voucherovému 
programu. Host Reda Ifrah sděluje, že z pohledu podaného trestního oznámení osobně nemá žádné 
informace. V minulosti byl podán podnět k prošetření na Policii ČR, jelikož se Výbor pro evropské 
záležitosti dlouhodobě věnoval podezřelým situacím spojeným s agenturou Grand Help, a které byly 
nastaveny minulým a předminulým vedením odboru. Dále se hlásí s dotazem paní kolegyně Marta 
Gellová. Doplňuje, zda v případě nenaplnění podmínek 80/20, lze očekávat nějaké další potenciální 
sankce, případně zda je možné očekávat potenciální selhání v procesu. Pan ředitel Vojtěch Žabka 
reaguje na zhodnocení rizik. Predikce nepředpokládá, že dojde k dalšímu zhoršení nad rámec 17,5 mil. 
Kč. Pan ředitel Karel Andrle stručně doplňuje, že ze strany odboru evropských fondů hrozí sankce 
pouze v případě, že by kontrola shledala nějaká pochybení, která doposud nebyla odhalena. Na 
projektu již jedna kontrola proběhla. Část veřejných zakázek byla auditována Evropskou komisí. 
Program je nastaven tak, že lze zaplatit pouze 20% na administraci tj. uvedených 17 mil. Kč nebudeme 
schopni zaplatit a bude je muset doplatit HMP.  
 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informace o aktuálním stavu 
voucherových programů 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  

 
 
 
Bod 9: Různé 
Do diskuse se přihlásil kolega Jakob Hurrle s dotazem ohledně aktuálního jednání na téma budoucího 
programové období a také jak se Praha zapojuje do jednání o formách kompenzací v souvislosti 
s pandemií Covid-19. Reaguje pan ředitel Karel Andrle a sděluje, že na RHMP byl předložen již 
dvakrát materiál, který shrnuje současná vyjednávání o budoucím programovém období. V současné 
době se chystá jeho aktualizace. Na příští jednání výboru bude tento materiál poskytnut a bude zařazen 
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jako samostatný bod. Dále budou představeny aktuální informace o programu REACT EU, Národní 
plán obnovy, ESIF fondů – IROP (jednání ohledně samostatné alokaci pro rozvinutý region Praha). 
Další velké téma je podíl spolufinancování. V ESIF fondech by měla Praha obdržet 40% a zbylých 
60% by si měla Praha financovat sama. Státní rozpočet prozatím neplánuje, že by jakkoli podporoval 
více rozvinutý region Prahy. Bude představeno v samostatném bodu na příštím jednání 15. 3. 2021. 
Paní kolegyně Tereza Nislerová žádá informace o stavu přípravy předsednictví v Radě EU. Stručný 
report tedy připraví kolegyně tajemnice komise Blanka Kučerová. Tento bod bude prezentován na 
příštím jednání výboru 15. 3. 2021. Debatu krátce doplňuje host výboru Reda Ifrah s tím, že komise 
dala úkol dopracovat a upřesnit materiál, který specifikuje případné možnosti zapojení HMP do 
předsednictví. Materiál by měl být zpracován do cca jednoho měsíce. Momentálně se zahajuje 
komunikace s radními, vybranými odbory, i s ostatními subjekty a upřesňují se jednotlivé kroky a 
možnosti HMP.  

 

 
Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:50 hod. 
 

Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 15. 3. 2021 od 15 hod. 

 

 

 

 

 
 
Ověřil:  Jakob Hurrle, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


